



**Arabako SEADen Lagunen Elkartea**  
Asociación de Amigos y Amigas  
de la RASD de Álava

Antonio Sucre, 1-Bajo  
10003 Vitoria-Gasteiz  
Tel. 945 147853  
E-mail: administrazioa@saharaelkartea.org

## PRENTSA-OHARRA

SEADen Lagunen Elkartek nazioarteko babes politiko eske etorri diren sahararrekiko Espainiako Barne ministerioaren jokaera irmoki gaitzesten du. Izan ere, hainbat erakundek nabarmendu dutenez, ezaguna da Marokok sahararren aurka erabiltzen duen errepresio politiko, kulturala eta ekonomikoa ilegalki okupatzen duen Medebaldeko Saharako lurraldean eta errepresioa jasan duen jende honi tratu txarrekin erantzun dute barne ministerioak eta bere segurtasun indarrek, Barajaseko aireportuan onartezinak diren egoeran neurritz kanpoko epean atxikituz, beren osasun eta higiene baldintzak hobetzeko eskaerak eta beren hizkuntzako itzultzaileak ukatuz, tramiteak luzatuz eta, azkenean, babes eskaerak ezeztatu ondoren, Marokoren indar errepresiboen eskuetara bueltatzeko mehatxua luzatuz.

Ez da, zoritxarrez, lehenengo aldiz, ez eta bakarrik sahararrekin gertatzen. Hala ere, bereziki larria da sahararren kasuan, Marlaska ministroak ondo dakien bezala, berak horrelaxe idatzi baitzuen 2014ko 40. autoan, Espainiak legez Mendebaldeko Sahararren ardura duelako. Literalki honela zioen Marlaska ministroak: "España sigue siendo la Potencia Administradora del Territorio" (Espainia da oraindik ere Lurraldearen Potentzia Administratzailea) beraz, bere betebeharra da "dar protección, incluso jurisdiccional, a sus ciudadanos contra todo abuso" (herritarrei babesa ematea, baita jurisdikzionala ere, edozein abusuren aurka).

Dei egiten diegu euskal instituzio, alderdi politiko, erakunde eta herritarrei, oro har, legez kanpoko astakeria hau gelditzeko, eta egoera jasatzen ari diren pertsoeei elkartasuna eta laguntza adierazteko.

Vitoria-Gasteiz 2024ko irailaren 24an

## NOTA DE PRENSA

La Asociación de Amigos de la RASD condena la actuación del Ministerio del Interior español respecto a las personas saharauis solicitantes de asilo político internacional. Es pública y notoria, como, además, han constatado diversas organizaciones, la represión política, cultural y económica que Marruecos ejerce contra la población saharauí en el territorio del Sahara Occidental que ocupa ilegalmente. El ministerio del interior y sus fuerzas de seguridad han respondido a las personas que son objeto de esta represión con malos tratos, reteniéndolas en el aeropuerto de Barajas durante un plazo desproporcionado en circunstancias inaceptables, negando sus peticiones de mejora de las condiciones de salud e higiene y traductores en su propia lengua, prolongando los trámites y, finalmente, tras la denegación de las peticiones de protección, amenazando con dejarlas en manos de las fuerzas represivas de Marruecos.

No es, desgraciadamente, ni la primera vez que ocurre, ni sólo con saharauis. Sin embargo, es especialmente grave en el caso de las personas saharauis, porque España tiene por ley la responsabilidad de velar por la población saharauí, como bien sabe el ministro Marlaska, ya que el mismo lo dejó escrito en el auto nº40 de 2014. Literalmente decía: "España sigue siendo la Potencia Administradora del Territorio", por lo que su obligación es "dar protección, incluso jurisdiccional, a sus ciudadanos contra todo abuso" Por todo ello, hacemos un llamamiento a las instituciones, partidos políticos, instituciones y ciudadanos vascos en general a actuar para parar esta barbaridad ilegal, y a solidarizarse y colaborar con las personas que están sufriendo esta situación.

Vitoria-Gasteiz 24 de septiembre de 2024